
Svar på spørgsmål stillet af Tina Cartey Hansen (C) på møde i 

Kommunalbestyrelsen den 31. januar 2023 

Emne: Afholdelse af pædagogisk seminar i august 2022 

Spørgsmål: Hvor mange deltog på seminaret, og er der retningslinjer 

for afholdelse af denne type arrangementer? 

Besvarelse: 

Frydenhøjskolen har i august 2022 afholdt et seminar over to dage på 

Marienlyst Strandhotel i Helsingør. 

Temaet for seminaret var ”Inklusion”, og formålet var at 

• skabe en større fælles forståelse af, hvordan medarbejderne på
Frydenhøjskolen forstår og praktiserer inklusion

• give den enkelte pædagog eller lærer mulighed for aktivt at ændre på
egen praksis ved at arbejde med konkrete værktøjer

• skabe bevidsthed om sprogets betydning for inklusion på
Frydenhøjskolen.

Det anslås, at 120 lærere, pædagoger og ledere deltog på seminaret. 

Det kan i den forbindelse tilføjes, at skolen ikke afholder pædagogiske 

seminarer for hele personalegruppen som årligt tilbagevendende 

begivenheder; hele gruppen har senest været på seminar i 2014 (og så 

igen i 2022).   

Der er ikke vedtaget overordnede retningslinjer for afholdelse af kurser, 

seminarer eller lignende arrangementer i Center for Skole og Uddannelse, 

da det er en del af skolelederens kompetence og ledelsesrum at beslutte, 

hvordan skolens kompetencemidler anvendes. I forlængelse af det 

afholdte seminar er det dog blevet indskærpet overfor ledelsen at der er 

en egenfinansiering på udgifter, der ikke understøtter det faglige formål 

med de afholdte arrangementer.  
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